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Folketingets Retsudvalg 

Christiansborg 

21. april 2023 

Svar på Retsudvalgets spørgsmål nr. 495 (Alm. del) af 24. marts 

2023 stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V) 

Spørgsmål 

Vil ministeren – såfremt der til REU alm. del - spørgsmål 493 og 494 besvares, at 

man ikke er bekendt hermed – oplyse, om man i vurdering af Kammeradvokat-

ordningen vil gøre sig bestræbelser på at få tallene oplyst, alt sammen med henblik 

på at få den reelle værdi af monopolet belyst? 

Svar 

Det fremgår af REU alm. del spørgsmål 494 af 24. marts 2023, at styrelser og dertil-

hørende nævns forbrug af Kammeradvokaten indgår i den årlige opgørelse af sta-

tens forbrug, der offentliggøres på Økonomistyrelsens hjemmesiden.  

Det bemærkes, at statsligt ejede selskaber selv vælger, om de vil benytte sig af 

Kammeradvokatordningen. I 2022 har følgende selskaber eller andre juridiske en-

heder med formuer adskilt fra statskassen benyttet sig af ordningen: A/S Øre-

sund, Danske Spil A/S, Digital Hub Denmark, DSB, Fjordforbindelsen Frederiks-

sund, Folketinget, Københavns Professionshøjskole S/I, Nordsøenheden (inkl. 

Nordsøfonden), Staten og Kommunernes Indkøbsservice A/S samt Team Dan-

mark. 

Finansministeriet er ligeledes bekendt med forbruget af Kammeradvokatordnin-

gen fra disse selskaber eller øvrige juridiske enheder med en formue adskilt fra 

statskassen. I 2022 var forbruget 21,8 mio. kr. opgjort på baggrund af Kammerad-

vokatens sagsoversigter pr. 1. januar 2023, der også ligger til grund for opgørelsen 

af statens forbrug af Kammeradvokaten.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 495
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